
ΑΡΘΡΟ Του ΑΝΔΡΕΑ Α ΑΝΔΡΕΟΥ

Φόρος ακίνητης ιδιοκτησίας Μία πονεμένη ιστορία
Μέρος Β

Με κύριο κριτήριο την αρχή ότι έvas
popos πρέπει να είναι anXôs επειδή
με τον τρόπο αυτό είναι και πιο κα
τανοητόβ από τον φορολογούμενο
και πιο εισπράξιμοε από το Kpcrtos
προκρίνω την εφαρμογή ενιαίου
συντελεστή φορολόγησα Όσο πιο
δύσκολοε είναι ο υπολογισμόε του
τόσο πιο απωθητικόε είναι και τόσο
λιγότερο εισπράξιμοε Αναφέρω και
την ανάγκη ias να ελκύσουμε ξέ
vous επενδυτέε Όσο πιο απλόβ
είναι ο pôpos τόσο πιο εύκολα επενδύουν

Υπάρχουν παραδείγματα
περί του αντιθέτου βλέπετε Ελλάδα
Τα προβλήματα ξεκινούν από εδώ
και πέρα Επιγραμματικά παραθέτω
τα πιο κύρια

1 Πρέπει να υπάρχει ποσό ή και
κατηγορία εξαίρεσα φορολόγησα
Κι εάν πρέπει να υπάρχει ποσό εξαίρεσα

αυτό θα πρέπει να είναι για

όλου5 ή αυστηράγια auroûs με aifes
μέχρι το ποσό εξαίρεσα

2 Οιεκτιμήσεις του Κτηματολογίου
που έγιναν σε τόσο σύντομο χρονικό
διάστημα είναι αντικειμενικέβ

3 Ποιος θα εξετάζει Tis ενστάσειε
και τι χρονικό διάστημα απαιτείται

4 Πώς τυγχάνουν χειρισμού θέματα

ôncos εξ αδιαιρέτου ιδιοκτησίεΒ
και ιδιοκτησίεβ που αποκτήθηκαν
xiopis να υπάρχει ακόμα ξεχωριστά
τίτλοβ ιδιοκτησίαβ

Απαντώνταβ το πρώτο ερώτημα
αναφέρω το αυτονόητο neos όσο

δημιουργώ κατηγορίεε εξαίρεστε
τότε όλο και περισσότερο ßäpos
πέφτει orous ώμουβ των υπολοίπων
Γνώμη μου είναι neos kokcos εξαιρούνται

φορολόγησα γεωργικήε
χρήσα ακίνητα Επίσα γνώμη
μου είναι nws αν θα πρέπει να υπάρξει

εξαίρεση μέχρι evös ποσού αυτό
θα πρέπει να είναι για όλουε και όχι

Τις ενστάσεις δεν μπορεί
να τις εξετάζει ούτε

το Τμήμα Εσωτερικών
Προσόδων ούτε
το Κτηματολόγιο

για λίγουε Δηλαδή ακούγεται άσχημο
να θεωρούμε φτωχό κάποιον

που έχει περιουσία αξίαε μέχρι
€200.000 αλλά μη φτωχό αυτόν
που έχει περιουσία αξίαβ από
€200.001 και πάνω Πιστεύω neos
το μέτρο θα πρέπει να είναι για οριζόντια

εξαίρεση των πάντων από
το €1 μέχρι το μέγιστο ποσό εξαίρεσα

Qs npos το δεύτερο ερώτημα και
παρόλο που θεωρώ neos αξίζουν
συγχαρητήρια στο ΥΠΕΣ και το Κτηματολόγιο

που διεκπεραίωσαν σε

σύντομο χρονικό διάστημα αυτό
το δύσκολο έργο φάνηκε ότι έγιναν
λάθη και δη χοντρά λάθη Αρα με
αυτό το δεδομένο θα πρέπει ο κάθε
ιδιοκτήτα να έχει το μόνιμο δικαίωμα

τα επαλήθευσα τα αν
τικειμενικήε τιμή του ακινήτου
του για cnconoùs ôùcauis φορολόγησα

Τονίζω σε αυτό το σημείο
ότι η τιμή του ακινήτου για oxonoùs
φορολόγησα δεν είναι η ίδια με
την αγοραία αξία του Αυτό θα πρέπει

να γίνει κατανοητό από ökous
Tis ενστάσεκ λοιπόν δεν μπορεί

va Tis εξετάζει ούτε το Τμήμα Εσωτερικών

Προσόδων επειδή αυτό
επιζητά μεγιστοποίηση των εσόδων
του ούτε το Κτηματολόγιο επειδή
αυτό έκανε και την εκτίμηση επί
Tns'onoias υπάρχει η διαφορά Δεν
μπορεί να είναι και διάδικοβ και
δικαστήβ

Γνώμη μου είναι ôncos δημιουργηθεί
ένα Σώμα τύπου Tribunal

που θα απαρτίζεται από xpc\s εκτι
μητέβ του ιδιωτικού τομέα και το
οποίο υπό την εποπτεία του ΕΤΕΚ
θα προβαίνει σε εξέταση των ενστάσεων

Το ΕΤΕΚ δεν θα έχει δικαίωμα

ψήφου αλλά θα τηρεί πρακτικά

Το Σώμα αυτό θα συνεδριάζει
6 μήνεε τον χρόνο για εξέταση των
ενστάσεων Πα cnconoùs σύντμησα
ms διαδικασίαβ το Σώμα θα λαμβάνει

μία απόφαση και μόνο είτε
να αποδέχεται την εκτίμηση του
Κτηματολογίου ή την εκτίμηση του
αιτητή δεν θα προβαίνει δηλαδή
σε δική του εκτίμηση Η απόφαση
θα είναι τελεσίδικη Αρα η απόφαση
θα είναι στη βάση του ποιου μέρου5
είναι η πιθανότητα επαλήθευσα

üs npos το τελευταίο ερώτημα
θα πρέπει να ληφθούν δραστικά
μέτρα Οι συνιδιοκτήτεβ θα πρέπει
να προσκομίζουν συμφωνίεβ δια
νομήε μεριδίων για να αρθεί η αδικία
σε ßäpos tous Αν για παράδειγμα

ενώ είμαι οτυνιδιοκτήτα με κάποιον
άίλλο σε ένα οικόπεδο με ιδιοκτησία
5p%-50 éKacnos και εγώ έκτισα
σπίτι στο μερίδιο μου ενώ ο άλλοδ
ékei ακόμα οικόπεδο τότε ο àXkos
αδικείται με το παρόν σύστημα
επειδή θα πληρώσει περισσότερα
αήό ό,τι πραγματικά οφείλει κι εγώ
λιγότερα Ο λόγο3 είναι neos το Κτηματολόγιο

βγάζει τη συνολική αξία
κρι διαιρεί στη βάαη των μεριδίων
Δεν λέω κατά τον τελευταίο ένα
χρόνο υπήρξε βελτίωση σε αυτό το
θέμα

Τέλοε να αναφέρω nais είναι κρίμα
να έχει γίνει και να γίνεται τόση

δουλειά και στο xèXos να ερχόμαστε
και να εφαρμόζουμε κατ επανάληψη
ένα μέτρο σε λανθασμένη και άδικη
βάση
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